
 
 ”At danne og 

uddanne med 
udgangspunkt i 
det enkelte 
barns potentiale 
i et inkluderende 
fællesskab.” 
Kerneopgaven  

Skolebestyrelsesmøde Islev Skole 
 
Dagsorden/referat 
Onsdag, den 9/10 2024,  
kl. 17.30-19.30 i Personalerummet  
 
Deltagere:   
Forældrerepræsentanter: 
Gry Minor (Forperson) 
Amalie Kofoed (Næstforperson) 
Dennis Roland Hansen  
Filip Nicolaisen  
Hanan  
Jens Damgaard Gøtzsche   
Nete Graulund  
Elevrepræsentanter 
Elina Spange Wesenberg (Elevrådsforperson - 7C)   
Ella Steenholt Johansen (Elevrådets næstforperson 7C) AFBUD 
Medarbejderrepræsentanter 
Christine Colling   
Marie Würtzen AFBUD 
Kommunalbestyrelsen 
Anette Rachlitz   
Ledelse 
Helge Haahr Andreasen (Skoleleder)  AFBUD 
Berit Borgen (Viceskoleleder) 
Nadja Green (SFO-Leder)  
 
Gæster 
Søren Gulager (Administrativ leder) 

 
  

 



 
 Pkt. 
  

Tid  
(min)  

Arbejds 
metode*   

Indhold  Referat 
  

•  5 O Velkommen til nye og gamle 
Præsentationsrunde 

 

•  2  B  Godkendelse af referat  Godkendt 
•  2  B  Godkendelse af dagsorden  Godkendt 
•  5  O  Punkter til eventuelt   Philip, Amalie, Jens og Nadja har punkter til eventuelt.  
•  10  O/D  Nyt fra Elevråd 

v. Elina 
Skolegård: Der er flere der har udeordning og på den baggrund er der 
blevet klaget over, at der mangler steder at hænge ud, fx borde / 
bænkesæt. For mange borde/bænkesæt kan have den udfordring at 
det kan tiltrække folk udefra om aftenen og i weekenderne, men 
ledelsen forholder sig til ønsket.   
 
6. årgang: Ønsker et time-out-rum, hvor man kan trække sig tilbage 
hvis man har brug for mere ro eller fordybelse i løbet af dagen.  
 
3. årgang: Ønsker gynger og flere legeting i den store skolegård.  

•  15 O Vikardækning 
Tilsyn med princip 

Vikarkorpset: består af en blanding af lærerstuderende, 
pædagogstuderende og uuddannede unge mennesker.  
Der er fokus på at der bliver lagt vikarnoter fra lærernes side ved 
planlagt fravær. Omvendt forventer vi også at vikarerne melder tilbage 
til lærerne om hvad der er sket i undervisningen og om man har nået 
det der er blevet lagt til klasserne.  
Der er en intention om at mødes med vikarkorpset to gange om året, 
for både at følge op, lave en sparringsrunde og tage temperaturen på 
hvad der rører sig hos vikarerne. Er der nogle fælles udfordringer vi 
skal være opmærksomme på og eventuelt vejlede i.  
 

•  10 O Budgetopfølgning Jf. bilag.  
Forslag om, at Søren Guldager kommer igen til næste møde i 
november, for at fortælle om budgettet i 2025.  
Forespørgelse om vi som skole har en holdning til hvor meget overskud 
vi ønsker at gå ud med. Man kan have en holdning til at hvis vi ikke 
minimerer vores overskud så bruger vi ikke vores midler godt nok.  



Der er en generel holdning til, at der er fornuft i at passe på pengene, 
så vi har et godt overblik over hvad vi har mulighed for og hvad vi har 
brug for.  
  

•  20 D/B Princip for meddelelsesbogen 
Bilag: Oplæg til princip  
 
Til inspiration se desuden her: 
https://aarhus.dk/media/5jpfkfb4/inspiration-
til-skolebestyrelsens-arbejde-med-
meddelelsesbogen.pdf?format=noformat 
 

Gennemgang af oplæg til princip.  
Der ligger en opgave hos os i ledelsen til at kommunikere ud til 
forældre hvad Meddelelsesbogen går ud på og hvad der kan forventes 
af meddelelsesbogen.  
Debat omkring hvor ofte meddelelsesbogen skal gøres tilgængelig.  
Hvordan følges der op på de mål der sættes for det enkelte barn, fra 
gang til gang. Forslag om at man får skrevet en kort kommentar – tjek 
og så sættes der et nyt mål.  
I forhold til hvor mange fag der skal målsættes, så vælger vi at starte 
med dansk og matematik og trivsel. Når vi er kommet godt i gang og er 
gennem første år, så forholder vi os til vores erfaringer og tager 
princippet op til et SB møde i foråret og går det igennem for at se om 
det skal ændres eller justeres.  

•  10 O Skærme og trivsel i SFO og Miniklub Der har været en længere proces omkring skærm eller ej i sfo´ens 
afdelinger. Skærm adgang bliver nu årgangsopdelt og med en mere 
fast struktur for børnene. Flere børn har stået i kø i lang tid for at få 
skærmtid og er så gået glip af andre spændende aktiviteter.  
Ændringerne med skærmadgang er blandt andet også for at fremme en 
mere aktivitetspræget hverdag som et godt alternativ til skærme.  
Der kommer mad-aktivitetsdag, svømmetorsdag o.lign.  
Der har været børn der har ytret at de melder sig ud af klubben pga. de 
nye skærmordninger, men SB bakker 100% op om den nye linje i sfo-
afdelingerne.  
Der har været løbende dialog med børnene i klub-afdelingerne, så de 
er inddraget i hvad der sker.  

•  10 D/B Forældreråd i SFO? 
- Henvendelse fra en forælder til bestyrelsen 
på AULA 

Der blev talt om hvad et forældreråd skal kunne som ikke allerede 
eksisterer i forhold til kontaktforældreråd og skolebestyrelsen.  
Der har været erfaringer fra andre steder, at et forældreråd i sfo´en 
ikke kommer til at fungere særlig godt. Skolebestyrelsen er bestyrelse 
for både skole og sfo.  
 



•  10 O Opsamling på forældremøder Der er en oplevelse af at det generelt er gået godt rundt omkring på 
forældremøder. Når præsentationen/ årsberetningen sker i 
sammenhæng med forældremøder på årgangene, så opleves det at det 
giver god mening.  
Det kommer til at ske igen næste skoleår, med et par justeringer.  
Der er et ønske om, at SB får forældremødedatoerne at vide i god tid.  
 

•  5 D/B Skole og Forældres landsmøde i Nyborg d. 
22.-23. november 
LANDSMØD HYPERLINK "https://www.skole-
foraeldre.dk/artikel/landsm%C3%B8de-2024-
bliv-en-st%C3%A6rkere-stemme-din-
skolebestyrelse"E HYPERLINK 
"https://www.skole-
foraeldre.dk/artikel/landsm%C3%B8de-2024-
bliv-en-st%C3%A6rkere-stemme-din-
skolebestyrelse" 2024 - bliv en stærkere 
stemme for din skolebestyrelse | Skole og 
Forældre (skole-foraeldre.dk) 

Desværre er der ikke nogen der har mulighed for at deltage i år.  

•  10 O Meddelelser Åbent Hus arrangement for de kommende 0. klasses børn.  
Torsdag d. 7. november, der kommer flere medlemmer fra SB.  
 

•  5  O Eventuelt  Skolefoto: Er der en mulighed for at skolefotoselskabet kan levere 
børnenes billeder på skolen, og ikke via Postnord. 
 
Besøg af kirken på 3. årgang, som deler foldere ud så børnene kan gå til 
mini-konfirmand. Kan det gøres på en anden måde, så det ikke bliver 
delt ud i klassefællesskabet. Det kan virke ekskluderende for flere børn 
der ikke skal / må deltage.  
 
Mobiltelefoner: Det fortælles at der ikke bliver afleveret mobiler 
konsekvent rundt i klasserne. Det skal der strammes op til.  
 
Smartwatches bliver betragtet på lige fod med mobiler og skal også 
afleveres.  



 
Princip for omklædning efter idræt / svømning. Det ønskes at skolens 
ledelse forholder sig til sikkerheden i omklædnings-situationer til 
næste SB-møde.  
Problematikken er blandt andet at flere årgange har mindre gode 
oplevelse i omklædnings-situationer og mangler voksenopsyn.  
 
Ny pauseindsatser: Legepatruljer og frikvarters aktiviteter for de små 
er umiddelbart en succes. Der er blevet uddannet et flok legepatruljer 
fra 5. årgang.   
 
En opfordringer til at sende dagsordens punkter til Gry, hvis der er 
noget man ønsker at få taget op.  
Hvis SB har områder / temaer man ønsker at bliver klogere på, så meld 
det også gerne til Gry.  
 

        Emner til kommende møder: 
• Resultat af trivselsmåling  
• Princip for omklædning efter idræt / svømning – 

tilbagemelding fra ledelsen om holdninger til omklædning.  
*Orientering, Drøftelse eller Beslutning  
  
 
 
Kommende møder i SB:   
Vi mødes den anden onsdag i hver måned kl. 17.30 
 
2024 
14/8  -  11/9  -  9/10 (OBS afbud fra Helge)  -  14/11  (OBS torsdag)*  -  11/12   
2025 
8/1  -  12/2  -  12/3  -  9/4  -  14/5  -  11/6 
*  I forbindelse med temamøder for skolebestyrelser flyttes det ordinære SB-møde til samme dato. 
  
 


